
 

 

Til Folketinget – Skatteudvalget 

 

Hermed sendes svar på spørgsmål nr. 196 af 28. januar 2016 (alm. del). Spørgsmålet er 

stillet efter ønske fra Brian Mikkelsen (KF). 
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/  Jane Aunstrup Nielsen 
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Spørgsmål 

Vil ministeren oplyse, hvor meget statskassen har fået ind i punktafgifter i 2012, 2013, 

2014 og 2015 i forbindelse med, at danskere har købt punktafgiftspligtige varer i uden-

landske netbutikker?  

 

Svar 

Jeg kan henholde mig til følgende, som jeg har modtaget fra SKAT:  

 

”SKAT fører ikke statistik over private personers indberetninger af punktafgifter af varer, 

der er købt i udlandet via internettet, og en opgørelse over, hvor meget statskassen har 

fået ind i punktafgifter i 2012-2015, kan ikke udsøges elektronisk, men vil kræve manuel 

gennemgang af en stor mængde punktafgiftsindberetninger. SKAT har iværksat en sådan 

manuel gennemgang, som SKAT forventer at have gennemført inden for en måned.  

 

Der er dog tidligere lavet en manuel gennemgang af privatpersoners køb af punktafgifts-

pligtige varer i tyske grænsehandelsbutikker. I den forbindelse blev SKAT bekendt med, 

at der i perioden fra 1. januar 2014 til 30. september 2014 var under 20 privatpersoner, 

der havde foretaget indberetning til SKAT.” 

 

Jeg kan afslutningsvis oplyse, at jeg forventer at kunne vende tilbage med resultatet af 

SKATs gennemgang over private personers indberetninger af punktafgifter af varer, der 

er købt i udlandet via internettet inden udgangen af maj måned 2016.  
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